
PROTOKÓŁ Nr XLII/10

z przebiegu XLII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 28 kwietnia 2010 r.

od godz. 1300 do godz. 1608 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku, przy ul. Bydgoskiej 29.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Alina Chełkowska – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin – Mucha,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Regina Witczak – inspektor ds OZKS,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski - Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Magdalena Strzałkowska – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku.

•Inni gości  : 

•Jan Marek Pikulik - Wicestarosta Pilski,

•Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

•Leszek Haufa – komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 



z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

      9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.:

1)    przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.,

2)  przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

o wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r. 

3)  przedstawienie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.,

4)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Wyrzyska  za  2009  r.  oraz  opinii  Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej,

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r. oraz wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Wyrzyska,

6)  podjęcie  uchwały w sprawie  absolutorium dla  Burmistrza  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania 

budżetu za 2009 rok.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2)  zmieniająca  uchwałę w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  w formie  dotacji  celowej 

Powiatowi Pilskiemu,

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Wielkopolskiemu,

4) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

5)  zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na obwody głosowania, ustalenia 

ich granic i numerów oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych,

6) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy oraz 

siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej.

11.  Informacja  Burmistrza  o  podjętych  w  roku  budżetowym  rozstrzygnięciach  w  zakresie 

stosowania ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 

29 października 2008 r.  w sprawie szczegółowych zasad  i  trybu umarzania,  odraczania lub 

rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  – 

Ordynacja  podatkowa oraz  wskazania  organów lub  osób do tego uprawnionych  w terminie 



jednego miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych.

12. Informacja Burmistrza z bieżącej realizacji zadań inwestycyjnych na 2010 r.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

15.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

16. Wystąpienia sołtysów.                                                 

17. Wolne głosy i wnioski.

18. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  serdecznie  przywitał  wszystkich  obecnych.  Po  czym 

poinformował, że o usprawiedliwienie swej nieobecności prosili – Pan Adam Nowak, radny Rady 

Powiatu w Pile ze względu na odbywające się egzaminy szkolne oraz Pani Danuta Wojciechowska 

– Likwidator Szpitala Powiatowego w Wyrzysku.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

W chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu. 

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał.

 
3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został kolejny radny z listy obecności – 

radny, Pan Pan Kazimierz Zieliński.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  przedstawił  porządek  obrad  po  czym  zapytał  czy  ktoś  z  radnych  bądź  Pani 

burmistrz chciałaby wnieść uwagi?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  wniosła  o  wprowadzenie  do  porządku obrad  w punkcie  10 

projektów uchwał w sprawach: zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie  dotacji  celowej  powiatowi  pilskiemu,  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji 

celowej  Województwu  Wielkopolskiemu,  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  podziału  Gminy 

Wyrzysk na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w 

każdym okręgu, zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na obwody głosowania, 

ustalenia  ich  granic  oraz  wyznaczenia  siedzib  Obwodowych  Komisji  Wyborczych,  utworzenia 

obwodu  głosowania  w  szpitalu  w  Wyrzysku,  ustalenia  jego  numeru,  granicy  oraz  siedziby 



Obwodowej  Komisji  Wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta  Rzeczypospolitej 

Polskiej.

Na salę obrad przybyła telewizja Asta-Net, którą przewodniczący bardzo serdecznie przywitał. 

W  związku  z  nie  wniesieniem  innych  propozycji  przewodniczący  zaproponował,  aby 

dotychczasowy punkt  10  otrzymał  brzmienie:  „Rozpatrzenie  projektów uchwał  Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w sprawach: ppkt 1) zmian w budżecie gminy Wyrzysk na 2010 rok,

ppkt 2) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

powiatowi  pilskiemu -   w wyniku  glosowania  Rada  przyjęła  autopoprawkę jednogłośnie,  przy 

13 głosach „za”;

ppkt 3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Wielkopolskiemu - 

w wyniku glosowania Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

W międzyczasie o godzinie 1315 na salę obrad przybył Pan Jan Marek Pikulik, Wicestarosta Pilski, 

którego przewodniczący przywitał bardzo serdecznie.

Wracając do kontynuacji przedstawionych zmian w porządku obrad przewodniczący poinformował, 

że kolejny ppkt otrzyma brzmienie: 

ppkt 4) zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu -  w wyniku glosowania 

Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

ppkt 5) zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na obwody głosowania, ustalenia 

ich granic oraz wyznaczenia siedzib Obwodowych Komisji Wyborczych - w wyniku glosowania 

Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

ppkt 6) utworzenia obowodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz  siedziby  Obwodowej  Komisji  Wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej -  w wyniku glosowania Rada przyjęła autopoprawkę jednogłośnie, przy 

13 głosach „za”.

W związku z przyjęciem przez Wysoką radę zgłoszonych autopoprawek przystąpiono do realizacji 

porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 

odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XLI/10 z dnia 30 marca 2010 



roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  przypomniał,  że  sprawozdanie  Burmistrza  oraz  informację  z  realizacji  uchwał 

Radni otrzymali  w materiałach sesyjnych,  po czym zapytał  czy ktoś chciałby zadać pytania  do 

przedstawionych materiałów?  Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  wraz  z  informacją  z  realizacji  uchwał  przyjęte  zostało 

jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał załącznik nr 3 do protokołu.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który poinformował, że w dniu 24 kwietnia br. odbyło się 

Walne  Posiedzenie  Działkowców,  w  którym  radny  wziął  udział.  Było  to  posiedzenie 

sprawozdawczo – wyborcze działkowców i choć radny nie jest członkiem, jednak chciał przekazać 

temat, który na spotkaniu tym poruszono, a który odnosił się do ładu i porządku w gminie. Radny 

poinformował, że starsze społeczeństwo, które wzięło udział w zebraniu wyraziło swe zawiedzenie 

w stosunku do  działalności  organów powołanych  do  utrzymania  bezpieczeństwa  w gminie.  Są 

organizowane  wyścigi  motorowe,  samochodowe  na  drogach  publicznych,  od  dwóch  lat 

w godzinach wieczornych jeździ po mieści motocyklista, który przekracza dozwoloną prędkość. Na 

posiedzenie  zostały  zaproszone  władze  Straży  Miejskiej  oraz  Policji,  jednak  nie  uczestniczyli 

w nim. W związku z powyższym radny został zobligowany do przedstawienia tej problematyki. 

Ponadto radny dodał, że poniszczone są ławki w parku oraz inne urządzenia, barierka przy wjeździe 

na ulicę jednokierunkową co świadczy o tym, że coś jest nie tak jak powinno. Radny ze swej strony 

chciałby wywołać dyskusję z organami do tego powołanymi, radnymi, osobami odpowiedzialnymi, 

aby tę sytuację  zmienić  i  abyśmy nie  byli  zagrożeni  przez tych,  którzy niszczą dotychczasowy 

dorobek. Radny dodał, że dziwi się, że na posterunku Policji jest tylu policjantów i dzielnicowych, 

widocznie zbyt mało, aby jeden z przedstawiciel mógł uczestniczyć w posiedzeniu Działkowców.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer powiedział, że informacja przekazana przez radnego Oziminę 

zawierała  również  wniosek,  w  związku  czym  przewodniczący  zasugerował,  aby  temat  ten 

dokładniej omówić na spotkaniu stosowanych służb, radnych. Wniosek ten należy przegłosować – 

powiedział  przewodniczący – i  zasugerował,  aby odbyło  się  to  w ramach posiedzenia  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z jednoczesnym zaproszeniem wszystkich radnych, którzy 



zechcą wziąć udział i jednocześnie przewodniczący zaprosił do uczestnictwa obywateli.

Radny, Pan Lech Ozimina dodał, że na posiedzeniu Komisji temat ten się rozmyje, gdyż radny zna 

członków Komisji i doświadczony przez cztery lata posiada pewne doświadczenie. Problem jest na 

tyle ważny, że radny chciałby wywołać ogólnospołeczną dyskusję w tej sprawie. Radnemu zależy 

na tym, aby poprawić sytuację. Na Komisji będzie sto procent na dodawanie medali – zakończył 

radny.

Przewodniczący powiedział, że rozumie intencję radnego i wobec tego zaproponował, aby wrócić 

do tego tematu w punkcie „wolne głosy i wnioski”, a w przerwie radni spróbują wypracować jaką 

formułę przyjąć, aby spełnić oczekiwania zgłoszone przez Pana radnego. 

Kolejno głos zabrał  radny,  Pan Józef  Jasik,  który poinformował,  że w okresie międzysesyjnym 

odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, w którym uczestniczyli przedstawiciele 

firm związanych z ogólnie pojętą energetyką tj. m. in. zakładem „ENEA”, zakładem gazowniczym 

oraz przedstawicielami firmy „WINDBUD”z Inowrocławia i  która  to firma jest  zainteresowana 

posadowieniem określonej ilości siłowni wiatrowych na terenie gminy Wyrzysk. W wyniku pracy 

Komisji uzyskano informację, iż z uwagi na zmianę prawa energetycznego wszelkie prace związane 

z dalszymi czynnościami odnośnie projektowania i posadowienia siłowni wiatrowych będą mogły 

być skutecznie przeprowadzone w okresie kilku lat tj. Dwóch, trzech, czterech. Zatem perspektywa 

posadowienia siłowni wiatrowych na terenie gminy oddala się w czasie.

Przewodniczący podziękował za informacje przekazane przez radnego i w związku z wyczerpaniem 

przedmiotowego punktu przeszedł do kontynuacji przyjętego porządku obrad.  

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos  zabrał  Pan  Jan  Marek  Pikulik,  Wicestarosta  Pilski,  który  odniósł  się  do  najważniejszych 

aspektów dotyczących gminy Wyrzysk. Starosta poinformował, że w ubiegłym tygodniu Starosta 

Pilski, Pan Tomasz Bugajski podpisał akt założycielski nowego podmiotu czyli Szpital Powiatowy 

Spółka z o. o. w formie aktu notarialnego. Starosta dodał, że od 1 lipca ten nowy podmiot w takiej 

formule prawnej zacznie funkcjonować. Jest to wydarzenie na skalę historyczną – dodał. Również 

w ubiegłym tygodniu przekazano plac budowy pod tzw. obwodnicę południową powiatu pilskiego. 

Od momentu przekazania placu budowy  wykonawca ma 14 dni do podjęcia już konkretnych prac, 

robót  drogowych  i  prace  te  prawdopodobnie  ruszą  z  terenów  gminy  Wyrzysk,  a  konkretnie 

z miejscowości Ruda w kierunku Osieka i od Osieka w kierunku gminy Białośliwie czyli ul. Leśna 

jeszcze w tym roku zostanie wykonana – poinformował Starosta. Jutro w dniu 29 kwietnia odbędzie 

się  sesja  Rady Powiatu  w Pile,  która  również będzie  ważną  sesją  podczas  której  radni  udzielą 

absolutorium  Zarządowi.  Ponadto  na  sesji  tej  starosta  sądzi,  że  zostanie  podjęta  uchwała 

przekazująca środki finansowe powiatu na budowę ścieżki rowerowej oraz na modernizację drogi 



w  Narodowym  Programie  Przebudowy  Dróg,  która  biegnie  przez  Polanowo.  Starosta 

poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyło się w Starostwie Powiatowym spotkanie burmistrza 

gminy  Łobżenica,  Panem  Eugeniuszem  Cerlakiem  i  dyrektora  DPS  Dębno,  podczas  którego 

przystąpiono  do  konkretnych  rozmów  odnośnie  dożynek  powiatowo-gminnych.  W  związku 

z powyższym Starosta oficjalnie zakomunikował, że wstępnie ustalono, iż dożynki te odbędą się 

22 sierpnia br. w gminie Łobżenica, miejscowości Dębno. Zastanawiano się już również czy tzw. 

witacze  ustawić  na  krzyżówce  i  kierować  potencjalnych  gości  przez  Łobżenicę  do  Dębna czy 

racjonalniej nie byłoby wykorzystać drogę przez Glesno, Liszkowo. Na tym Starosta zakończył swą 

wypowiedź informując, że jeśli będą pytania i będzie w stanie na nie odpowiedzieć to Starosta służy 

pomocą. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska zwróciła się z zapytaniem czy budowa obwodnicy rozpocznie się od 

miejscowości  Ruda?  Radna  słyszała  kilka  wersji  i  ostatnio  w  prasie  wyczytała  również,  że 

rozpoczęcie ma nastąpić od zupełnie innej strony. 

Starosta,  Pan Jan Marek Pikulik  odpowiedział,  że  Zarząd  rozważał  wszelkie  możliwe warianty 

odnośnie rozpoczęcia frontu robót i była taka koncepcja, aby rozpocząć z dwóch krańców. Starosta 

przyznał,  że  też  był  za  tym,  aby  spotkać  się  w  połowie  drogi  na  wysokości  Białośliwia  czy 

Miasteczka. Ale również wybór oferenta, konsorcjum, które wygrało przetarg, jest jeden inżynier 

kontraktu,  jeden  kierownik  budowy  i  trudno  byłoby  koordynować  różne  działania,  dlatego 

przystanęliśmy na sugestię  wykonawcy,  że  dla  sprawniejszego remontu  drogi  lepiej  byłoby iść 

jednym frontem i  całe  siły  rzucić  na  jeden  odcinek  drogi  i  szybszym tempem tę  przebudowę 

kontynuować  –  wyjaśnił  starosta.  Zostało  to  zaakceptowane  przez  Zarząd  Powiatu  –  dodał  na 

zakończenie – idziemy od kierunku Ruda w kierunku Osieka, z Osieka do Białośliwia, Bąkowo, 

Krostkowo, Otylin, Białośliwie itd.

Na salę obrad o godzinie 1337 przybył radny, Pan Eligiusz Komarowski i odtąd Rada obradowała 

w składzie 14 radnych.

Radny, Pan Leonard Borowczyk przypomniał, że na jednej z poprzednich sesji starosta, pan Tomasz 

Bugajski  obiecał,  że  przekaże  Radzie  informację  dotyczącą  wyników  egzaminów  szkół 

ponadgimnazjalnych, choć radny prosił jedynie o wyniki szkoły w Wyrzysku. W związku z tym, że 

jest miesiąc kwiecień radny prosił o ich przedstawienie, gdyż zaczęły się egzaminy gimnazjalne 

i rodzice uczniów dopytują dlaczego uczniowie mają iść do szkoły do Wyrzyska,, jakie są wyniki 

i nauczycielom brakuje argumentów w postaci wyników. Następnie radny prosił o potwierdzenie 

bądź  zaprzeczenie,  że  generalnym wykonawcą  budowy obwodnicy jest  „Strabag”  i  :Pol-Dróg” 

z Piły.

Odpowiadając na zapytanie radnego, starosta odpowiedział, że zdaje sobie sprawę z faktu, że radny 

jest  doskonale  zorientowany w wynikach egzaminów szkół maturalnych i  wyników egzaminów 



maturalnych  szkół  ponadgimnazjalnych.  Natomiast  nie  ulega  wątpliwości,że  Zespół  Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku ukształtował się w czołówce na pierwszym miejscu szczególnie 

w egzaminach przedmiotów zawodowych co też daje obraz, że ZSP  im. Mikołaja Kopernika jest 

dobrą  szkołą  o  wysokim poziomie  nauczania  z  dobrą  kadra  nauczycielską  i  starosta  sądzi,  że 

w takich właśnie rozmowach z rodzicami jest to koronny argument oraz że szkoła w Wyrzysku jest 

jedną z najlepszych w powiecie pilskim. Ponadto starosta dodał, że nie ma żadnych przeszkód, aby 

wyniki udostępnić, gdyż jest to powód do dumy. Odnośnie konsorcjum starosta potwierdził, że jest 

to „Pol-Dróg” i „Strabag”, natomiast kontrolę w imieniu powiatu nad budową będzie pełniła firma 

„Lawrence”.

Przewodniczący zasugerował,  że ocena szkoły ponadgimnazjalnej  idzie w parze z oceną gminy 

Wyrzysk w powiecie pilskim, gdyż jest to na tym samym poziomie.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  związku  z  faktem,  iż  starosta  nie  wspomniał  o  inwestycji 

budowa drogi Wyrzysk Skarbowy – Klawek prosił o przedstawienie jak spraw ta wygląda, gdyż jest 

miesiąc kwiecień, a w tym roku miało to zostać ukończone. Następnie radny w związku z tym, że w 

Gleśnie były malowane pasy pionowe prosił o pasy poziome. Ponadto Pan dyrektor obiecał jeszcze 

dwa przejścia i radny ma nadzieję, że dojedzie do Glesna, aby to pomalować. 

Starosta odpowiedział, że droga Wyrzysk -  Klawek będzie realizowana. Starosta nie wie na jakim 

etapie  jest  ta  inwestycja  czy  po  przetargu  czy  przed  przetargiem,  jednak  nie  będzie  zrywana 

nawierzchnia kamienna, zostanie doposażony ruch dodatkowy substancją utrwalającą, możliwe, że 

jakimiś  podsypami  kamienia.  Dodał  również,  że  nawierzchnia  ta  będzie  miała  szerokość  drogi 

powiatowej czyli powyżej 5,2 m i będzie zrealizowana na pewno w tym roku. Odnośnie pasów 

starosta  powiedział,  że  będzie  rozmawiał  z  dyrektorem  czy  takie  pasy  w  Gleśnie  mogą  być 

realizowane czy nie. 

Radny, Pan Józef Jasik w kwestii dotyczącej obwodnicy południowej zwrócił się z zapytaniem jaką 

kwotę po przetargu trzeba będzie wyłożyć na realizację tego zadania?

Starosta odpowiedział,  że w chwili obecnej rynek należy do inwestorów a nie do wykonawców 

i wszelkie  kosztorysy wstępne szacowały na kwotę ponad 50.000 zł.  Były złożone dwie oferty 

i oferta konsorcjum „Strabag” i „Pol-Dróg” została przyjęta przez powiat i w ogólnej ocenie będzie 

ona  wykonana  w kwocie  około  40  mln  zł  –  poinformował  starosta.  Ponadto  dodał,  że  będzie 

zdejmowana  nawierzchnia  asfaltu  przez  odpowiednie  urządzenia  i  asfalt  ten  zostanie 

zagospodarowany na utwardzenie dróg polnych. 

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski  w  związku  z  przekształceniem  szpitala  w  spółkę  prawa 

handlowego  zapytał  kto  powołuje  prezesa  spółki  i  czy  są  już  kandydaci  bądź  kandydat  na  to 

stanowisko?

Starosta, Pan Jan Marek Pikulik odpowiedział,  że spółka prawa handlowego, szpital powiatowy 



w  Wyrzysku  będzie  miał  trzy  stopnie  zarządzania  tj.  Zgromadzenie  Wspólników  i  tę  formę 

;przejmuje Zarząd Powiatu. Zarząd Powiatu rekomenduje Radę Nadzorczą i Rada ta będzie liczyła 

trzy osoby i  to  Rada przedstawia  Zarządowi  czyli  Walnemu Zgromadzeniu  propozycję  prezesa 

spółki. Starosta dodał, że opcjują za jednoosobowym zarządem oraz osoba mająca w kompetencji 

decyzyjnej  sprawy  związane  z  lecznictwem  będącą  na  zasadzie  prokurenta  zarządu 

jednoosobowego spółki z o.o. w Wyrzysku. O sprawach kadrowych starosta nie chciałby jeszcze 

rozmawiać, gdyż rozważane są różne kandydatury.

Przewodniczący prosił o uzupełnienie w związku z tym, że Rada Nadzorcza proponuje prezesa to 

czy w gestii Rady jest to że, może ogłosić to w formule konkursu?

Starosta  poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  odbyło  się  posiedzenie  Zarządu  i  wstępnie 

w harmonogramie prac było wręczenia aktów nominacyjnych dla przedstawicieli Rady Nadzorczej. 

Kalendarz jest napięty – powiedział starosta – i chcemy wszystko realizować zgodnie z przyjętym 

kalendarzem, dlatego starosta sądził, że na dzisiejszym posiedzeniu zapadną decyzje, aby można 

byłoby to ogłosić,  jednak zostało to przesunięte na następny tydzień.  Natomiast  jak zadecyduje 

Rada  czy  ogłosi  to  w  formie  konkursu  czy  będą  rekomendowali  Zgromadzenie  Wspólników 

staroście trudno jest powiedzieć. 

Radny, Pan Piotr Kuna zapytał o pogląd „Natury 2000”. Radny powiedział, że ktoś sobie wymyślił, 

że  połączy  dorzecze  Łobzonki,  Lubczy z  Notecią  i  powstanie  duży obszar  chroniony „Natura 

2000”, natomiast nigdzie nie ma informacji jak miałoby to wyglądać, na czym będzie to polegało? 

Radny dodał, że wprowadzane są różne modyfikacje na obszarze „Natury 2000” co dotyczy Noteci 

–  rolnicy  mogli  kosić  trawę  dwa  razy,  potem  raz,  a  teraz  ostatniego  lipca  czy  sierpnia  czyli 

w okresie żniw kiedy trawy są już okwitnięte. Radny zasugerował, że wskazuje to na to, aby rolnicy 

w ogóle nie kosili. Są również obawy, że jeżeli wprowadzą „Naturę 2000” to obszarach, na których 

pobudowali się mieszkańcy zostanie ona również wprowadzana i społeczeństwo zacznie uciekać, 

gdyż  tereny  te  wykorzystywane  są  pod  działalność.  Ponadto  radny  dodał,  że  bez  ingerencji 

urzędników Kościerzyna jest już i tak zieloną wioską, ludzie współdziałają z przyrodą i nie ma 

potrzeby niesienia pomocy ze strony urzędników, aby przyroda ta istniała. Na zakończenie radny 

zapytał czy jest przewidywana jakaś pomoc ze strony starostwa dla mieszkańców? Mieszkańców 

bulwersuje  fakt,  że  nic  nie  jest  z  nimi  konsultowane i  dowiadują  się  przypadkowo z  internetu 

o zamierzanych działaniach.

Radny,  Pan Lech Ozimina poparł  swego przedmówcę,  gdyż  on sam zetknął  się  z Naturą 2000 

w  momencie  opracowywania  pozwolenia  wodno  -  prawnego  dla  naszych  ogrodów.  Zdaniem 

radnego bobry na naszym terenie wyrządziły już dostatecznie dużo krzywdy, a teraz jeśli zacznie 

działać to o czym mówił radny, Kuna to prawdopodobnie zlikwidowany zostanie pobór wody z 

rzeki i trzeba będzie kopać studnię i pobierać wodę ze studni. Radny rozumie, że jesteśmy za tym, 



ażeby  ekologia  miała  swoje  działanie,  ale  nie  można  pewnych  działań  stawiać  ponad  ludzkie 

potrzeby.

Starosta odpowiedział, że o formalnych działaniach w tym temacie wie tyle ile wiedzą radni. Jednak 

zdaniem starosty Rada jako organ stanowiący powinna być na bieżąco informowana o planach 

i  starosta  również wyraża zdumiewające zdanie  i  nie  zna takich planów, aby włączyć dorzecze 

doliny rzeki Lubczy, Łobzonki do Noteci w ramach programu „Natura 2000”. I starosta sądzi, że 

bez konsultacji  ze  społeczeństwem takie  decyzje  nie  są podejmowane.  Na zakończenie  starosta 

wyjaśnił,  że  rolnicy  w  ramach  „Natury  2000”  na  łąkach  szczególnie  wchodzący  dobrowolnie 

w programy rolno – środowiskowe odnośnie ochrony lęgowych ptaków mogą skosić czy zebrać 

plon z terenów użytków zielonych po pierwszym lipca po wylęgu pierwszych piskląt. Natomiast nie 

ma tych obostrzeń dla tych rolników, którzy w ten program nie wchodzą.  

Przewodniczący zasugerował, aby tematu tego n ie ciągną na dzisiejszej sesji, gdyż do rozwiązania 

nie  dojdzie,  natomiast  zasadnym  będzie  jeśli  członkowie  Komisji  Rolnictwa   zajmą  się  tym 

tematem na posiedzeniu Komisji.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  zapytał  czy ta  droga  kiedy stanie  się  obwodnicą  to  czy będą 

prowadzone na niej jakieś remonty doraźne, zwłaszcza na odcinku Osiek - Krostkowo ze względu 

na poważne utrudnienie w jeździe z uwagi na ubytki w drodze?    

Starosta w odpowiedzi powtórzył słowa Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, że wszelkie ubytki 

na obecnych odcinkach tzw. Obwodnicy południowej będą naprawiane. 

Sołtys  Konstantynowa,  Pan  Marian  Królak  zgłosił,  że  na  drodze  powiatowej  Osiek  – 

Konstantynowo – Wyrzysk zostały poniszczone i zdewastowane znaki drogowe.

 

9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.:

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.- załącznik 

nr 4 do protokołu.

Głos zabrała skarbnik, Pani Małgorzata Martin – Mucha, która poinformowała, że sprawozdanie 

z  wykonania  budżetu  Pani  Burmistrz  w ustawowym terminie  Zarządzeniem Nr  340/10  z  dnia 

19 marca 2010 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk 

za  2009 rok  wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  planu finansowego samorządowej  instytucji 

kultury za 2009 r. przedstawiła organowi stanowiącemu, czyli Radzie Miejskiej w Wyrzysku oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu. Następnie skarbnik przedstawiła ogólne wykonania 

budżetu, które kształtowało się następująco: plan dochodów budżetowych w kwocie 32.733.439,32 

zł został wykonany w kwocie 32.756.990,49 zł, tj. na poziomie 100,07 %. Podstawowe dochody 

podatkowe ukształtowały się na poziomie 101,31% kwoty planowanej, dotacje zrealizowane zostały 

na  poziomie  97,27  %,  natomiast  wszelkie  odchylenia  od  100 % wykonania  zostały omówione 



w części  opisowej  w pełnej  klasyfikacji  budżetowej  –  dodała  skarbnik.  Subwencja ogólna,  jak 

również uzasadnienie subwencji ogólnej to poziom wykonania 100 %. Pozostałe dochody gminy 

zostały wykonane na poziomie 104,67 %. Jeśli natomiast chodzi o dochody bieżące – powiedziała 

skarbnik – to wykonane zostały na poziomie 100,3 %, natomiast dochody majątkowe na poziomie 

95,31 %. Odnośnie wydatków ogółem – powiedziała skarbnik – to wydatki planowane w kwocie 

33.681.943,32 zł wykonane zostały w wysokości 32.899.787,35 zł, tj. 97,68 %. Wydatki bieżące 

budżetu Gminy Wyrzysk wykonane zostały na poziomie 97,51 %, natomiast wydatki majątkowe 

wykonane zostały na poziomie 98,59 %. Wydatki bieżące wykonane za rok 2009 w ogólnej kwocie 

wydatków stanowiły 84,04 %, natomiast wydatki majątkowe wykonane stanowiły 15,96 % całości 

wykonanych  wydatków  budżetowych.  Kontynuując  skarbnik  poinformowała,  że  przy  tak 

wykonanych dochodach i wydatkach na dzień 31 grudnia 2009 roku wystąpił deficyt budżetowy 

w kwocie  142.796,86  zł  przy następującym finansowaniu:  przychody budżetu  –  składające  się 

z kredytów, ze spłat pożyczek udzielonych, jak również i z innych źródeł np. wolnych środków jako 

nadwyżki  środków  pieniężnych  na  rachunku  bieżącym  budżetu  gminy  i  zostały  wykonane  na 

poziomie 97,09 %, natomiast rozchody budżetu czyli spłaty pożyczek i kredytów na poziomie 100 

%. Odnośnie zadłużenia na dzień 31 grudnia 2009 r.     z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów 

to  zadłużenie  to  wyniosło  4.953.122  zł,  natomiast  zobowiązania  łącznie  z  zobowiązaniami 

wymagalnymi,  które  związane  są  z  pobraniem  nienależnie  pobranego  świadczenia  rodzinnego 

stanowią poziom 15,3 % w stosunku do wykonanych w roku 2009 dochodów budżetowych. Gmina 

Wyrzysk w okresie 2009 roku nie były wymagalne zobowiązania z tytułu udzielonego poręczenia 

finansowego w latach poprzednich.   

2)  przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

o wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.- załącznik nr 5 do protokołu.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku poinformował, że Komisja Rewizyjna na swym posiedzeniu w dniu 8 kwietnia 2010 

roku  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk na 2009 rok.

3)  przedstawienie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r.- załącznik nr 

6 do protokołu.

Skarbnik,  Pani Małgorzata  Martin – Mucha poinformowała,  że Regionalna Izba Obrachunkowa 

uchwałą Nr SO-0954/42/12/Pi/2010 z dnia 13 kwietnia 2010 roku wyraziła opinię o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Wyrzysk sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 rok. Skład 

Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  wyznaczony  Zarządzeniem  Prezesa 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  nr  11/2009  z  dnia  6  lipca  2009  r.  w  składzie: 

przewodnicząca Halina Kurjan, członkowie – Ryszard Auksztulewicz, Janina Kotlińska działając na 



podstawie ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych oraz ustawy o finansach publicznych 

wyraził o przedłożonym przez Burmistrza Wyrzyska sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 

rok  opinię  pozytywną.  Przedłożone  sprawozdanie  zawiera  już  w  uzasadnieniu  część  opisową 

i tabelaryczną, w części tabelarycznej przedstawiono dochody i wydatki w pełnej szczegółowości 

klasyfikacji budżetowej co odpowiada szczegółowości uchwalonego budżetu. Natomiast w części 

opisowej  Burmistrz  zawarł  informację  o  wykonanych  dochodach,  wydatkach,  przychodach 

i  wydatkach  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  zakładów 

budżetowych,  gospodarstw  pomocniczych  oraz  o  stanie  zadłużenia  Gminy.  Przedstawił  wykaz 

jednostek, które utworzyły rachunki dochodów własnych. Skład Orzekający stwierdza, że w części 

opisowej  przedłożonego  sprawozdania  Burmistrz  wyjaśnił  przyczyny  odchyleń  od  przyjętego 

w budżecie planu dochodów i wydatków, a także przedstawił poziom zadłużenia Gminy. 

4)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2009 r. oraz opinii Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej – załącznik nr 7 

do protokołu.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  na  posiedzeniu  w dniu 

8 kwietnia 2010 roku przyjęła uchwałę Nr 13/10  w sprawie udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska  za  2009  rok.  W  związku  z  tym,  że  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu w § 2 przyjęła rozwiązanie, że w związku  z powyższym Komisja 

Rewizyjna  wnioskuje  do  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska za 2009 rok. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej 

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Następnie  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił 

uzasadnienie  do  podjętej  uchwały.  Komisja  Rewizyjna  w  dniu  8  kwietnia  2010  r.  opiniując 

wykonanie  budżetu  za  2009  rok  kierowała  się  zasadami  gospodarki  finansowej  zawartymi 

w ustawie z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych. Komisja Rewizyjna dokonała oceny 

wykonania budżetu pod względem legalności,  gospodarności  i  celowości.  W tym celu Komisja 

Rewizyjna dokonała analizy sprawozdania z wykonania budżetu oraz innych sprawozdań, których 

było  dziesięć.  Budżet  Gminy Wyrzysk  na  2009 rok przyjęty uchwała  Nr  XXVIII/216/09  Rady 

Miejskiej    w Wyrzysku z dnia 13 stycznia 2009 roku kształtował się następująco:

- dochody budżetu 30.759.628 zł,

- wydatki budżetu 31.550.492 zł.

- deficyt budżetu      790.864 zł.

Kontynuując  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  powiedział,  że  po  zakończeniu  roku 

budżetowego i po przygotowaniu sprawozdania liczby uległy zmianie w ciągu roku i budżet Gminy 

przedstawiał się następująco:



- dochody budżetu wykonane w 100,07 % i stanowiły kwotę 32.756.990,49 zł,

- wydatki budżetu wykonane w 97,68 % i stanowiły kwotę 32.899.787,35 zł.

Radny  dodał,  że  taka  realizacji  planu  dochodów  i  wydatków  budżetowych  spowodowała 

wystąpienie w 2009 roku deficytu budżetu w kwocie 142.796,86 zł.

Przewodniczący podziękował za przedstawienie pierwszej części i poprosił o przedstawienie opinii 

Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej   o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  Burmistrzowi  Wyrzyska  absolutorium z  tytułu  wykonania 

budżetu za 2009 rok.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu w dniu 13 kwietnia 2010 roku podjął uchwałę Nr SO-0955/24/14/Pi/2010 w sprawie 

wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie 

Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony Zarządzeniem Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  w Poznaniu nr 11/2009 z  dnia 6 lipca 2009 ro.  W składzie:  Przewodnicząca – 

Halina  Kurjan,  Członkowie:  Ryszard  Auksztulewicz,  Janina  Kotlińska  działając  na  podstawie 

określonych przepisów po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej z dnia 8 kwietnia 2010 

r.  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2009  rok  wyraża  następującą  opinię: 

Przedmiotowy wniosek sformułowany został po uprzedniej  analizie i ocenie wykonania budżetu 

Miasta  i  Gminy  tak  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  w  stosunku  do  planu 

z  uwzględnieniem zmian dokonanych w ciągu roku.  Zgodnie  z  art.  18 a  ust.  3  ustawy z  dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym na komisji rewizyjnej spoczywa obowiązek dokonania 

oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy i w oparciu o tę ocenę wystąpienia do 

Rady Miejskiej  w Wyrzysku z wnioskiem w sprawie udzielenie  lub nieudzielenia  absolutorium 

Burmistrzowi Wyrzyska. Komisja nie wniosła zastrzeżeń do sposobu wykonywania budżetu Miasta 

i  Gminy  Wyrzysk  za  2009  rok,  a  więc  oceniła,  że  realizacja  dochodów  była  poprawna, 

a  dokonywane  wydatki  były  uzasadnione.  Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy Wyrzysk  oraz  wniosku 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2009 rok jest należycie uzasadniony.   

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2009 r. oraz wniosku 

Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Wyrzyska,

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  poinformował,  że  oprócz  szczegółowej  analizy 

sprawozdania przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną również i wszystkie pozostałe Komisje 

zajmowały się analizą wykonania budżetu za 2009 rok. W związku z powyższym przewodniczący 



poprosił o przedstawienie opinii o wykonaniu budżetu.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego obradująca       w dniu 

20 kwietnia  br.  wyraziła  opinię  pozytywną jednogłośnie  w sprawie  wykonania  budżetu  Gminy 

Wyrzysku za 2009 rok.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

i Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych w dniu 22 kwietnia br. została wydana 

jednogłośnie pozytywna opinia dotycząca wykonania budżetu Gminy Wyrzyska za 2009 rok.

Radny,  Pan Edward Gaczkowski poinformował,  że Komisje  obradujące w dniu 23 kwietnia  br. 

wyraziły opinię pozytywną jednogłośnie w sprawie wykonania budżetu Gminy Wyrzysku za 2009 

rok.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  usłyszeliśmy informację z  realizacji  wykonania  budżetu 

w roku 2009 i wskaźniki, które zostały przedstawione wskazują na prawidłowe jego wykonanie, 

jednak wskaźniki mają to do siebie, że w ciągu roku budżet jest nowelizowany. Były zagrożenia co 

do  realizacji  udziałów  w dochodach  gminy  z  tytułu  podatków,  które  stanowią  dochód  Skarbu 

Państwa ok 400.000 zł, natomiast w samej realizacji w części dochodów podatkowych zrealizowana 

została  ona  na  poziomie  100  %.  Radny  dodał,  że  specyfiką  budżetu  roku  2009  było  to,  że 

w wykonaniu rzeczowych zadań, które zostały przyjęte z Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na 

rok 2009 gro zadań ma planowany okres  wykonania 2009-2010,  więc  w roku 2009 większość 

z  nich  jest  wykonana z  uwagi  na to,  że  są  to  prace  przygotowawcze w zakresie  dokumentacji 

i  opracowań,  natomiast  sama  realizacja  przypadnie  w  roku  2010.  I  rok  2010  będzie  rokiem 

przełomowym jeśli  chodzi  o  przyjęcie  i  zrealizowanie  rzeczówki  w wydatkach  majątkowych  - 

powiedział radny. Dodał również, że wydatki majątkowe w roku 2009 wzrosły w stosunku do roku 

2008 i jest to dobry symptom tego, abyśmy szli dalej w tym kierunku – dodał radny. Następnie 

radny odnośnie wydatków w zakresie szkoleń powiedział, że we wszystkich jednostkach począwszy 

od  Gimnazjum  aż  po  Przedszkola  były  poniesione  określone  wydatki,  natomiast  w  Szkole 

Podstawowej tych wydatków nie ma. W związku z powyższym radny zapytał czy nie było potrzeby 

czy też nie było chętnych ze strony pracowników na doszkalanie się?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że wszystkie Szkoły Podstawowe czyli rozdział 

80101 są wykazane na stronie 52 wydatki w paragrafie 4700 „Szkolenia pracowników niebędących 

członkami korpusu służby cywilnej”, plan 3.355 zł, a wykonanie 3.317 zł. 

Radny,  Pan Józef Jasik powiedział,  że jesteśmy w grupie Gimnazjum jeśli  chodzi o to co Pani 

Burmistrz zacytowała.

Burmistrz wyjaśniła, że Gimnazja mają plan 2.340 zł i wykonanie 2.294 zł tj. strona 54, natomiast 

na stronie 52 to są szkoły Podstawowe i jest to paragraf 4700 jak wspomniała Burmistrz wcześniej.



Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że ma inne dane i nie wie skąd to może wynikać.

Burmistrz oznajmiła, że jest to niemożliwe.

Radny Pan Józef Jasik zaproponował, aby skonfrontować tę kwestię w przerwie.

Kolejno  w  dyskusji  głos  zabrał  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  zapytał  czy  zadania 

przeniesione do realizacji z roku 2009 na rok 2010 będą w pełni zrealizowane? 

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że wszystkie zadania inwestycyjne bez względu 

na to czy są z wydatków niewygasających roku 2009 czy z budżetu roku 2010 są   w trakcie 

realizacji i na dzień dzisiejszy Burmistrz nie widzi problemów, które mogłyby uniemożliwić ich 

wykonania.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady powiedział, że budżet został 

wykonany z lepszym wskaźnikiem aniżeli budżet roku 2008. Przewodniczący zwrócił uwagę na 

podstawowe dochody, gdyż są to dochody podatkowe i  we wszystkich przedziałach dochody te 

przekroczyły ponad 100 %, za wyjątkiem podatku od środków transportowych. Przewodniczący 

podziękował wszystkim podatnikom, którzy przyczynili się do takiego wykonania dochodów oraz 

rolnikom, gdyż w tym wykonaniu dochodów również podatek rolny został wykonany na poziomie 

ponad 100 %. Ponadto znając sytuację w rolnictwie rolnicy musieli ponieść wysoki wkład pracy, 

aby zrealizować zobowiązania dzięki którym w takim procencie udało się zrealizować dochody. 

Ponadto  Przewodniczący  dodał,  że  wydatki  prowadzone  są  z  bardzo  dużym  wyważeniem 

gospodarowania w tym zakresie. Przewodniczący oparł to przede wszystkim na fakcie, iż wydatki 

dotyczące  administracji  wykonane  zostały  na  poziomie  95,35  %  czyli  nie  była  prowadzona 

rozrzutna gospodarka i również dyscyplina w zakresie wynagrodzeń osobowych jest na poziomie 

98,82 %, choć tutaj przewodniczący dodał, że wykonanie mogłoby być na poziomie 100 %, gdyż za 

tym  stoją  ludzie,  jednak  nie  zawsze  do  końca  można  to  tak  zrealizować.  Reasumując 

przewodniczący stwierdził, że wykonanie budżetu świadczy o wyważonej gospodarce oraz dodał, 

że także Rada oszczędnie wydatkowała środki, gdyż wykonanie było na poziomie 76,68 %. 

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

W  związku  z  powyższym  przystąpiono  do  rozpatrzenia  wniosku  Komisji  Rewizyjnej 

o  udzieleniu  absolutorium.  Przewodniczący  powtórzył,  że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej 

w postaci  uchwały brzmi:  Komisja  Rewizyjna  wnioskuje  o  udzielenie  Burmistrzowi  Wyrzyska 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący zapytał kto jest za podjęciem cyt. wniosku?

Rada, jednogłośnie w obecności 14 radnych przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej. 



6) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska z tytułu wykonania 

budżetu za 2009 rok.

Wobec  powyższego  Przewodniczący  odczytał  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia 

28 kwietnia 2010 r. w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu 

za 2009 rok. 

Następnie  Przewodniczący  w  imieniu  Wysokiej  Rady  złożył  serdeczne  podziękowania  Pani 

Burmistrz  za wykonanie budżetu.  Rozpatrując wykonanie budżetu zarówno Komisja  Rewizyjna 

wnioskująca o udzielenie absolutorium, jak i Wysoka Rada kieruje się tylko tymi elementami, które 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej wymienił  czyli  kryterium legalności,  celowości, rzetelności 

i  gospodarności  i  te  elementy  w  pełni  zostały  zachowane  przy  wykonaniu  tego  budżetu. 

Podziękowania  złożone  zostały  również  dla  całego  składu  osobowego  Urzędu,  gdyż  jak  to 

mówią :”Generał wygrywa wojnę wtedy jeżeli ma odpowiednią armię”. 

Następnie w imieniu Starosty Pilskiego oraz Zarządu Powiatu gratulacje złożył Wicestarosta, Pan 

Jan Marek Pikulik. Wicestarosta przede wszystkim pogratulował jednomyślności oraz podziękował 

za dotychczasową  współpracę i życzył dalszej równie owocnej współpracy pomiędzy samorządem 

gminy a samorządem powiatu.

Burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska bardzo serdecznie podziękowała za uznanie dla pracy 

burmistrza,  zastępcy  oraz  wszystkich  pracowników  Urzędu,  którzy  przyczynili  się  do  takiego 

wykonania budżetu roku 2009.    

Uchwała Nr XLII/335/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

O godzinie 1445 przewodniczący ogłosił przerwę do godziny 1500.

Po przerwie o godzinie 1500 obrady wznowiono przy stanie 14 radnych.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

Głos zabrała skarbnik, Pani Małgorzata Martin-Mucha, która poinformowała, że pierwsza grupa 

zmian polegała na wprowadzeniu do budżetu przychodów z tytułu innych rozliczeń krajowych w 

kwocie 367.217 zł i w związku z tym wydatków w budżecie, które zostały szczegółowo omówione 

na posiedzeniach Komisji. Kolejne zmiany polegały na zmianie końcówki czyli czwartej cyfry w 

dochodach i  wydatkach w paragrafie  dotyczącym realizacji  projektu  „Szansa  na lepsze  jutro  – 

aktywizacja  zawodowa  i  integracja  mieszkańców  Gminy  Wyrzysk”  w  ramach  Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki realizowanego przez MGOPS w Wyrzysku. Zmiana na to polega na 

tym,  że  budżet  środków europejskich  zgodnie  ze  zmianą  przepisów dotyczących  szczegółowej 

klasyfikacji  dochodów,  wydatków,  przychodów  i  rozchodów  ma  cyfrę  siedem a  nie  osiem,  w 

związku z czym po stronie dochodów i wydatków w ramach tego budżetu środków dokonuje się 



zmian. Następne zmiany są pomiędzy paragrafami – powiedziała skarbnik – i na jednej z Komisji 

był wniosek o uszczegółowienie uzasadnienia w tej części i uzasadnienie to zostało poszerzone i 

dotyczyło rozdziału 92605 o kwotę 13.450 zł, gdzie nastąpiło zmniejszenie wydatków w paragrafie 

4300, natomiast  zwiększenie wydatków w paragrafie 6050 w tej  samej kwocie i jest to zmiana 

związana  z  zadaniem  pn.  Dokończenie  budowy  ogrodzenia  boiska  osiedlowego  przy 

ul.  Grunwaldzkiej  w  Wyrzysku.  Ostatnia  zmiana  polegała  na  zmniejszeniu  rezerwy  czyli 

wprowadzenie  skutków  uchwały  o  udzieleniu  pomocy  finansowej  dla  Województwa 

Wielkopolskiego,  a  więc  rozwiązanie  rezerwy,  która  była  zapisana  w  budżecie  w  części 

w kwocie33.306 zł na budowę ścieżki rowerowej, a zwiększeniu wydatków w dziale 600 rozdział 

60016 Drogi publiczne wojewódzkie. 

Przewodniczący  podziękował  za  przedstawienie  szczegółów cyt.  uchwały,  a  następnie  poprosił 

o przedstawienie opinii Komisji.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że projekt uchwały nie był przedmiotem posiedzeń Komisji 

w dniu 20 kwietnia br.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/336 /10 stanowi załącznik nr 9  do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji  celowej 

Powiatowi Pilskiemu

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że projekt uchwały nie był przedmiotem posiedzeń Komisji 

w dniu 20 kwietnia br.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 



Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesnym uzupełnieniem treści 

uzupełnienia do projektu uchwały dot. wzrostu kosztów utrzymania i eksploatacji łącza 

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący poinformował, że uzasadnienie radni otrzymali i dotyczyło ono elementów, które 

powodują wzrost dotychczasowej kwoty z 9.500 do kwoty 10.717 zł.

Wobec powyższego przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/337 /10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Wielkopolskiemu,

W związku z faktem, iż cyt. projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że projekt uchwały nie był przedmiotem posiedzeń Komisji 

obradującej w dniu 20 kwietnia br.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Głos  zabrała  burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska,  która  prosiła  o  wykreślenie  w  §  2  wiersz 

2 wyrażenia„Miastem i..”, aby pozostał zapis:”Między Województwem Wielkopolskim  a Gmina 

Wyrzysk”.

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski  w  związku  z  faktem,  że  prawdopodobnie  sołtysi  nie  są 

w posiadaniu tego projektu uchwały poprosił o przedstawienie jej treści gdyż społeczeństwo może 

pytać na jaki cel przeznaczono środki.

Burmistrz odpowiedziała, że jest to ta sama sprawa, która była uregulowana uchwałą Rady w roku 

2009  i  która  dotyczyła  dofinansowania  dokumentacji  na  budowę  ścieżki  rowerowej.  Udział 

w kosztach tej dokumentacji był zaplanowany po jednej trzeciej dla województwa, powiatu i gminy 

Wyrzysk.  Uchwała  została  zrealizowana,  porozumienie  zostało  podpisane  i  środki  przekazane, 



natomiast w związku z niezakończeniem w roku ubiegłym dokumentacji województwo zwróciło 

środki,  jednak  w  roku  bieżącym  dokumentacja  została  zakończona  i  województwo  ponownie 

zwróciło się o dofinansowanie jej.

W związku z nie kontynuowaniem dyskusji przystąpiono do przegłosowania autopoprawki.

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Wobec  powyższego  przystąpiono  do  głosowania  nad  projektem  uchwały  wraz  z  przyjętą 

autopoprawką.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/ 338/10 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

     

4) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

W związku z faktem, iż cyt. Projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja obradująca w dniu 20 kwietnia br. tj. Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska   powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/339/10 stanowi załącznik nr 12  do protokołu.

5) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Wyrzysk na obwody głosowania, ustalenia 

ich granic i numerów oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych,

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja obradująca w dniu 20 kwietnia br. tj. Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 



jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska   powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/ 340 /10 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

6) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz  siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów  Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej.

W związku z tym, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił przewodniczących o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja obradująca w dniu 20 kwietnia br. tj. Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska   powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXLII/341 /10 stanowi załącznik nr 14  do protokołu.

 



11.  Informacja Burmistrza  o  podjętych w roku budżetowym rozstrzygnięciach w zakresie 

stosowania ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 

29 października 2008 r. w sprawie szczegółowych zasad  i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty  spłaty  należności  pieniężnych,  do których nie  stosuje się  przepisów – 

Ordynacja podatkowa oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych w terminie 

jednego miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych.

Przewodniczący przypomniał, że przedmiotowa informacja była przedmiotem rozpatrywania przez 

Komisje i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja obradująca w dniu 20 kwietnia br. tj. Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. informacji.

Radny,  Pan Edward  Gaczkowsski  w imieniu  Komisji  obradujących w dniu 23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska   powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  od  1  stycznia  br.  do  31  marca  2010  roku  Pani 

burmistrz nie dokonała żadnych umorzeń i odroczeń bez rozłożenia na raty, jak również odroczeń 

i umorzeń z rozłożeniem na raty wobec czego sprawozdanie było negatywne.

Informacja została przyjęta przez Wysoką Radę jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Informacja 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

12. Informacja Burmistrza z bieżącej realizacji zadań inwestycyjnych na 2010 r.

Przewodniczący  przypomniał,  że  przedmiotowa  informacja  była  szczegółowo  omawiana  na 

posiedzeniach Komisji i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja obradująca w dniu 20 kwietnia br. tj. Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 kwietnia br. tj. 

Komisji  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. informacji.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  23  kwietnia  br.,  tj. 

Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisji 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska   powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  również 

jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.



Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została przez Wysoką Radę jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Informacja 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLII Sesję Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w dniu 28 kwietnia 2010 r. Stanowią załącznik nr 17 do protokołu.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym nie  wpłynęły  żadne  interpelacje, 

w związku z czym nie było też i odpowiedzi na nie.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał ile firm zgłosiło swój akces do udziału w przetargu na budowę hali 

sportowej  przy  Gimnazjum  w  Osieku  nad  Notecią  i  która  z  tych  firm  złożyła  odwołanie 

w  postępowaniu  odwoławczym  w  związku  z  informacją  jaką  radni  otrzymali  w  sprawozdaniu 

z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Radny, Pan Lech Ozimina interpelował o odnowienie pomnika żołnierzy radzieckich na cmentarzu 

w Wyrzysku. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska  zapytała czy odbył się inwestorski odbiór kompletu boisk w Osieku 

nad Notecią i kiedy przewidywane jest oficjalne otwarcie i udostępnienie dla młodzieży?

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski w  imieniu  mieszkańców  oraz  radnych  podziękował  za 

zamontowanie ośmiu koszy w Osieku nad Notecią i powiedział, że oczekiwany jest kolejny etap 

montowania koszy. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer  w związku ze złożoną interpelacją na posiedzeniu Komisji 

dotyczącą  oczyszczenia  ścieżek  w  parku  i  na  czubatce,  jak  również  wycięcia  niepotrzebnych 

krzaków również w/w wskazanych miejscach zwrócił się z prośbą o potwierdzenie faktu, że pracami 

tymi zajmą się osoby zatrudnione w ramach robót publicznych.

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski interpelował  o  naprawienie  barierki  na  moście  przy  ul.  Pod 

Czubatką oraz o naprawienie kładki na rzece Łobzonce.



15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając  na  interpelację  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  Pani  burmistrz  poinformowała,  że 

złożono 15 ofert, z tego nie wszystkie spełniały wymogi. Analizując oferty pod względem ceny to 

trzecia z kolei została wybrana. Druga – oferent odwołał się od rozstrzygnięcia uznając, że jego 

oferta spełnia wymogi. Odwołał się do Izby Odwoławczej. Przekazane zostały dokumenty zażądane 

przez Krajową Izbę Odwoławczą do Warszawy i w dniu 5 maja br. w Warszawie jest posiedzenie 

Krajowej  Izby  Odwoławczej,  która  rozstrzygnie  tę  kwestię.  Burmistrz  dodała,  że  w  ocenie 

Burmistrza  racja  jest  po  naszej  stronie,  jednak  orzeczenie,  rozstrzygnięcie  będzie  należało  do 

Krajowej Izby Odwoławczej.  

Na interpelację radnego, Pana Lecha Oziminę burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że 

sprawa  ta  zostanie  rozpoznana  i  zgodziła  się  z  radnym,  że  osobom tym  należy  się  szacunek 

i pomnik powinien być w należytym stanie.  

Odpowiadając  na  zapytanie  radnej,  Pani  Teresy  Pinkowskiej  burmistrz  odpowiedziała,  że 

w  sprawozdaniu  z  działalności  burmistrza  jest  informacja,  że  odbiór  robót  budowlanych  już 

nastąpił, natomiast oficjalne otwarcie będzie 12 maja br. Prz okazji przeprowadzania na boisku tym 

części sportowej gminnego etapu Powiatowego Turnieju Wiedzy Prewencyjnej. Następnie turniej 

powiatowy  będzie  się  odbywał  11  czerwca  w  Szkole  Podstawowej  w  Wyrzysku,  a  gminny 

w Osieku nad Notecią – poinformowała Burmistrz. Ponadto zostanie naprawione ogrodzenie całego 

terenu, aby zabezpieczyć boisko.

Radnemu,  Panu Zbigniewowi  Piotrowskiemu burmistrz  odpowiedziała,  że  zapewne potrzeby są 

duże i w miarę możliwości kosze będą uzupełniane.

Odpowiadając  na  interpelację  przewodniczącego  rady,  Pana  Stefana  Rymera  burmistrz 

poinformowała, że od poniedziałku będą pracownicy w ramach robót publicznych i będa kolejno 

zajmowali się oczyszczaniem parku oraz czubatki.   

Na interpelację radnego,  Pana Eligiusza Komarowskiego burmistrz  odpowiedziała,  że  nie miała 

wcześniej  sygnału odnośnie  uszkodzonej  barierki,  jednak jeśli  tak jest  to będzie  to  naprawione 

w  najbliższym  czasie.  Natomiast  w  kwestii  kładki  Burmistrz  poinformowała,  że  około  dwóch 

tygodni temu problem ten został zgłoszony i naprawiono tę kładkę. Jednak Burmistrz powiedziała, 

że zapyta o tę kwestię, gdyż być może problem ten pojawił się kolejny raz.

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski odnośnie  wyboru  wykonawcy hali  sportowej  w  Osieku  nad 

Notecią zapytał czy przetarg wygrała firma z Tarnowa – ABM Solid S.A.? Natomiast to odwołanie 

wniskując z wypowiedzi Pani Burmistrz skoro była to druga od dołu oferta to złożyło to PBR?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że udzieliła informacji z pamięci, więc mogła 



pomylić kolejność. Najtańsza była firma „Kądziołka”z Chodzieży – potwierdziła Pani Burmistrz.

W związku z przybyciem Pana Jacka Kornackiego, głównego specjalisty ds zamówień publicznych 

i ochrony środowiska Pani Burmistrz poprosiła o odpowiedź i zapytała czy ww. firma była firmą, 

która złożyła najtańszą ofertę?

Pan Jacek Kornacki poinformował, że ta właśnie firma złożyła odwołanie. 

16. Wystąpienia sołtysów.     

Dyskusji nie nawiązano.

                                           

17. Wolne głosy i wnioski.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska przypomniała,  że  w  dniu  23  marca  br.  odbyło  się  posiedzenie 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, a której tematyką było zdrowie. Zaproszeni 

zostali lekarze, przedstawiciele Narodowego Funduszu Zdrowia, pielęgniarki środowiskowe. Radna 

w swej wypowiedzi na sesji w miesiącu marcu poinformowała, że zaproszeni byli również wszyscy 

radni, jednak udział wziął jeden radny Pan, Lech Ozimina, którego radna nie wymieniła, a którego 

zawsze  interesowało  zdrowie  w  gminie  i  w  związku  z  powyższym  radna  skierowała  słowa 

przeprosin w kierunku radnego. Ponadto w posiedzeniu tym udział  wziął także przewodniczący 

rady, Pan Stefan Rymer, którego radna również nie wymieniła.    

Radny, Pan Edward Gaczkowski  w swej wypowiedzi odniósł się do negatywnej opinii radnego, 

Pana  Lecha  Oziminy  nt.  funkcjonowania  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego. 

Przypomniał, że radny, Pan Ozimina jest członkiem tej komisji oraz że na sesji w miesiącu marcu 

przyjęte  zostało  sprawozdanie  z  działalności  ww. Komisji  za  2009 rok jednogłośnie  i  nie  było 

żadnych nieprawidłowości. Ponadto radny poinformował, że radny Pan Lech Ozimina w związku 

ze swoim zdrowiem nie uczestniczył we wszystkich pracach komisji, a w szczególności w pracach, 

które komisja ta wypełniała na zewnątrz czyli poza Urzędem. Radny uważa, że ta opinia jest opinią 

nie na miejscu.  Po czym zwrócił  się do radnego z  zapytaniem jakimi to medalami członkowie 

komisji się oblepiali, a jeżeli tak było to radny może te medale zwrócić.

Przewodniczący rady, Pan Stefan Rymer poinformował, że w związku z brakiem dalszych zapytań 

powróci do tematyki poruszonej przez radnego, Pana Lecha Oziminy. Przewodniczący powiedział, 

że podczas przerwy skonsultował tę kwestię z radcą prawnym oraz przewodniczącymi wszystkich 

komisji i ustalono, że zgłoszony wniosek dotyczący omówienia spraw bezpieczeństwa Rodzinnych 

Ogrodów  Działkowych  i  wędkarzy  winien  być  rozparzony  przez  Komisję  Bezpieczeństwa. 

Następnie  w oparciu  o  odbytą  dyskusję  Komisja  powinna  wypracować  stanowisko,  przedłożyć 

Radzie,  aby Rada mogła zająć stosowne stanowisko, które jest  uregulowane w Statucie Gminy. 

Wobec  powyższego  przewodniczący  złożył  wniosek,  aby  tę  tematyką  zajęła  się  Komisja 



Bezpieczeństwa. 

W wyniku głosowania wniosek przyjęty został przy 12 głosach „za”, 1 glosie „przeciwnym” oraz 

1 głosie „wstrzymującym”.    

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że nie chciałby, aby pod dywan zamiatano rzeczy, które za 

chwilę mogą rzucać Nam się w oczy. Radny kwestie te podnosi od czterech lat i one się nasilają. 

Grupa niszcząca, która jest na terenie gminy jest widoczna, motocykliści, jazda , wyścigi i nic się w 

tym zakresie nie robi – powiedział radny. Radny już nawet nie chce mówić o zniszczeniach, które 

widoczne są w mieście. Było wycinane drzewo przy rzece, do dziś nie jest naprawiona lampa – 

powiedział  radny  i  dodał,  że  należy  wykazać  trochę  więcej  pokory,  a  przy  tym  dla  dobra 

środowiska.  Radny  sobie  poradzi,  jednak  starsze  pokolenie,  ludzie  którzy  mają  działki  od 

kilkunastu  lat  boją  się  wychodzić  wieczorami,  boją  się  motocyklistów,  którzy  urządzają  sobie 

wyścigi od amfiteatru do szkoły i proponowali, aby założyć muldy, jednak muldy tam nic nie dadzą 

gdyż  nie  jest  to  droga  publiczna.  Podobna  jest  sytuacja  w mieście  –  powiedział  radny –  jadą 

samochody i dokonują manewru wyprzedzania na linii podwójnej ciągłej, a na zwróconą uwagę 

reagują agresją. Jest to problem, którego nie dostrzega jedynie radny, bo temat ten poruszono na 

zebraniu wędkarzy, działkowców. Radny zasugerował, że tematem tym powinna zainteresować się 

policja i  to ona powinna udzielać odpowiedzi,  a nie radny.  Na zakończenie radny dodał,  że od 

dwóch lat jeździ po Wyrzysku motocykl, który hałasuje po nocach, ma przekroczoną prędkość i 

jakoś  nikt  tego nie  widzi  z  policji,  a  prawo ruchu drogowego mówi wyraźnie  ile  decybeli  ma 

motocykl, ile samochód. Radny zastanawia się czy wrócimy do lat 70-tych, kiedy jak zgłaszano na 

policję,  że  biją  się  i  kiedy  dyżurny  odpowiadał  zapytaniem  „duże  czy  małe”?  -  „duże”  -  to 

odpowiedź brzmiała „to nie nasz rejon, nie ten dzielnicowy.”

Przewodniczący podziękował radnemu Oziminie i przyznał, że problem istniej, natomiast Wysoka 

Rada  wypracowała  w  tym  temacie  stanowisko  i  czeka  na  odpowiednie  wystąpienie  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego łącznie z tymi elementami wypowiedzi, które kolega radny 

Ozimina wygłosił.  One są w protokole i  materiały z posiedzenia sesji Komisja Bezpieczeństwa 

może przedstawić na posiedzeniu Komisji z udziałem odpowiednich służb. Ponadto nikt Komisji 

nie ogranicza kręgu osób, które należy zaprosić, a pewien kręg osób został już wymieniony, bo 

jeżeli  to  jest  to  należy  skierować  stosowne  zaproszenie  do  Zarządu  Rodzinnych  Ogrodów 

Działkowych. Takie zaproszenie przewodniczący zasugerował, aby wystosować do Zarządu Koła 

Wędkarskiego w Wyrzysku, aby mogli wziąć udział w debacie i aby wyartykułowali na posiedzeniu 

Komisji  przy obecności  stosownych służb.  Następnie  przewodniczący powiedział,  że  zgodnie z 

przyjętą  procedurą  po  upływie  każdego  kwartału  należy  Wysokiej  Radzie  przedstawić  wykaz 

delegacji  służbowych  Radnych  Rady  Miejskiej  za  każdy  kwartał.  W  związku  z  powyższym 

przewodniczący poinformował, że w pierwszym kwartale 2010 roku wydano na delegacje kwotę w 



wysokości 400,93 zł, było to uczestnictwo trzech osób w szkoleniu dotyczącym absolutorium w 

Pile  oraz  uczestnictwo  przewodniczącego  w  sesji  Rady  Powiatu  w  Pile  i  udział  w  zjeździe 

Stowarzyszenie  Gmin i  Powiatów Wielkopolski  w Poznaniu oraz w zjeździe  Gmin i  Powiatów 

Nadnoteckich. Następnie przewodniczący poinformował, że w dnu jutrzejszym tj. 29 kwietnia o 

godzinie  1800  z  okazji  Święta  Niepodległości  odbędzie  się  uroczystość  zorganizowana  przez 

Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska w budynku „GCI”, na którą przewodniczący zaprosił w imieniu 

Zarządu Towarzystwa wszystkich radnych. Ponadto z okazji rocznicy „3 Maja” odbędzie się w dniu 

3  maja  tradycyjnie  już  msza  Święta  o  godzinie  1130  w  intencji  Ojczyzny,  w  które  mają 

uczestniczyć  poczty  sztandarowe  oraz  władze  Miejsko-Gminne.  Przewodniczący  przypomniał 

również radnym o terminie złożenia oświadczeń majątkowych, który mija w dniu 30 kwietnia o 

godzi nie 2400. Na zakończenie przewodniczący w związku z faktem, iż 4 maja jest Dzień Strażaka 

w imieniu  Rady Miejskiej  złożył  wszystkim druhom strażakom na  ręce  Komendanta  Miejsko-

Gminnego jak najlepsze życzenia  – zdrowia,  pomyślności,  oby z  każdej  akcji  wracali  w takim 

samym  stanie  zdrowia  jak  wyjeżdżali.  Życzenia  przewodniczący  skierował  również  do  rodzin 

strażaków.

Radny, Pan Edward Gaczkowski w imieniu wszystkich strażaków podziękował za życzenia.

 

18. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem przyjętego porządku obrad  o godzinie  16-08 przewodniczący Rady 

zamknął XLII Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady

        Aleksandra Brzezińska                      Radny, Pan Kazimierz Zieliński                    Stefan Rymer    

       podinspektor ds kadrowych 

           i obsługi rady gminy

            


